

LEADER OF THE OPPOSITION



CHEF DE L'OPPOSITION

## **Statement from Conservative Leader Pierre Poilievre on Tamil Genocide Remembrance Day**

May 18th, 2023

FOR IMMEDIATE RELEASE

**Ottawa, ON** – The Hon. Pierre Poilievre, Leader of the Conservative Party of Canada and the Official Opposition, released the following statement on Tamil Genocide Remembrance Day:

“For over 25 years, the Tamil people and other cultural groups in Sri Lanka experienced unimaginable suffering as their country was plagued by war. The decades of violence and destruction led to the deaths of countless Sri Lankans. Tens of thousands of people who wanted nothing more than to live in peace and freedom were killed in the final months of the conflict alone. In 2009 after years of chaos and terror, the war ended in the village of Mullivaikkal.

“On Tamil Genocide Remembrance Day, we honour the memory of the tens of thousands of Tamils who lost their lives during the final days of the Sri Lankan Civil War. We remember the victims, both known and unknown, who suffered through unimaginable atrocities, genocide and war crimes during this dark chapter in Sri Lanka's history. Together, we can turn the hurt of the past into hope for the future.

“Canada must follow in the footsteps of the previous Conservative government who led the world in standing up to the Rajapaksa regime. In 2013, Canada boycotted the Commonwealth Summit over the genocide and despicable human rights abuses committed by the Rajapaksa regime. This forced other countries to follow suit and isolated the regime, with the world standing in solidarity with Tamil people.

“Today, Conservatives renew our call for accountability for those who perpetrated this genocide. Specifically, we join with Sri Lankan human rights advocates in their demands for the arrest of former President Gotabaya Rajapaksa, so that he answers for his crimes at an international court or tribunal. As Prime Minister, I will stand up for the Tamil people and work to impose Magnitsky sanctions and remove the gatekeepers that stand in the way of Sri Lanka’s prosperity.

“On Tamil Genocide Remembrance Day, Conservatives reiterate our commitment to promoting human rights, justice, and accountability for all individuals in Sri Lanka. We will continue to support all those striving to bring home human rights and equality for Tamils and all Sri Lankans. Together, we will do the work necessary to turn the hurt of the past into hope for the future.”

LEADER OF THE OPPOSITION



CHEF DE L'OPPOSITION

## **Déclaration du chef conservateur Pierre Poilievre à l'occasion de la Journée de commémoration du génocide tamoul**

18 mai, 2023

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

**Ottawa (Ontario)** – L'honorable Pierre Poilievre, chef du Parti conservateur du Canada et de l'Opposition officielle, a fait la déclaration suivante à l'occasion de la Journée de commémoration du génocide tamoul :

« Pendant plus de 25 ans, le peuple tamoul et d'autres groupes culturels du Sri Lanka ont connu des souffrances inimaginables alors que leur pays était en proie à la guerre. Ces décennies de violence et de destruction ont entraîné la mort d'innombrables Sri Lankais. Des dizaines de milliers de personnes qui ne demandaient qu'à vivre en paix et en liberté ont été tuées au cours des derniers mois du conflit. En 2009, après des années de chaos et de terreur, la guerre a pris fin dans le village de Mullivaikkal.

« En cette Journée de commémoration du génocide tamoul, nous honorons la mémoire des dizaines de milliers de Tamouls qui ont perdu la vie au cours des derniers jours de la guerre civile sri-lankaise. Nous nous souvenons des victimes, connues et inconnues, qui ont subi des atrocités inimaginables, des génocides et des crimes de guerre durant ce chapitre sombre de l'histoire du Sri Lanka.

Ensemble, nous pouvons transformer les blessures du passé en espoir pour l'avenir.

« Le Canada doit suivre les traces du précédent gouvernement conservateur, qui a montré la voie au monde entier en s'opposant au régime Rajapaksa. En 2013, le Canada a boycotté le sommet du Commonwealth en raison du génocide et des violations abjectes des droits de l'homme commis par le régime Rajapaksa. Cela a forcé d'autres pays à faire de même et à isoler le régime, le monde entier étant solidaire du peuple tamoul.

« Aujourd'hui, les conservateurs renouvellent leur appel à la responsabilité de ceux qui ont perpétré ce génocide. Plus précisément, nous nous associons aux défenseurs sri-lankais des droits de l'homme qui réclament l'arrestation de l'ancien président Gotabaya Rajapaksa, afin qu'il réponde de ses crimes devant une cour ou un tribunal international. En tant que premier ministre, je défendrai le peuple tamoul et m'emploierai à imposer les sanctions Magnitski et à éliminer les gardiens qui font obstacle à la prospérité du Sri Lanka.

« En cette Journée de commémoration du génocide tamoul, les conservateurs réitèrent leur engagement à promouvoir les droits de l'homme, la justice et la responsabilité pour tous les individus au Sri Lanka. Nous continuerons à soutenir tous ceux qui s'efforcent de faire respecter les droits de l'homme et l'égalité pour les Tamouls et tous les Sri Lankais. Ensemble, nous ferons le travail nécessaire pour transformer les blessures du passé en espoir pour l'avenir. »

